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Kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen on kunnan 
keskeisimpiä tehtäviä (Kuntalaki (410/2015) 1 §). Tehtävä on säilynyt 
kunnilla myös sosiaali- ja terveydenhuollon uudistuksen yhteydessä. 
Hyvinvoinnin edistämisen tulee näkyä kunnan strategiassa (Kuntalaki 
410/2015, 37 §).  
 
Vihdin kuntastrategiaan 2022–2025 on nostettu yhdeksi kärkiteemaksi 
”hyvinvoivat vihtiläiset”. Teeman sisältöön on kirjattu seuraavaa: ”Vihti on 
aktiivisen ihmisen koti. Tarjoamme modernit liikuntapaikat ja 
mahdollistamme liikkumisen lähiluonnossa. Kannustamme vihtiläisiä 
aktiiviseen elämäntapaan sekä terveydestä ja hyvinvoinnista 
huolehtimiseen.” 
 
Kunnanhallitus on kuntalaisaloitteiden käsittelyn yhteydessä KH 
18.9.2023/§207 päättänyt esittää valtuustolle, että uimahallihanke 
otetaan mukaan harkintaan palveluverkon suunnittelussa ja 
huomioitavaksi kunnan investointiohjelmassa sekä kehitystarpeissa. 
Valtuusto on hyväksynyt 25.9.2023/§37 kunnanhallituksen esityksen.  
Liikuntapalvelut on keväällä 2024 saanut pyynnön 
kuntaympäristöpalveluiden palvelukeskukselta tehdä tarveselvitys 
uimahallin käyttötarpeisiin liittyen. Tarveselvityksen tarkoituksena on 
tässä vaiheessa esitellä uimahallin käyttäjien tarpeet hankkeen 
hahmottamista varten. Tarveselvitys on laadittu liikuntapalveluiden omana 
työnä. Uimahallin teknistä kuntoa on selvitetty sekä vuonna 2022 että 
kesällä 2024, mutta käyttäjien tarpeita ei ollut aikaisemmin kartoitettu.  
 
Vihdin uimahalli on kunnan ainoa uimahalli ja rakennettu v. 1978. 
Uimahalleilla on merkittävä rooli kuntien elinvoiman ja asukkaiden 
hyvinvoinnin kannalta. Uimahallit tarjoavat mahdollisuuden 
monipuoliseen liikuntaan, joka on hyödyllistä kaikenikäisille. Tutkimukset 
osoittavat, että uimahallit ja niissä tarjottavat liikuntapalvelut edistävät 
kansanterveyttä ja hyvinvointia. Vesiliikunta sopii hyvin myös niille, jotka 
eivät voi muita liikuntalajeja harrastaa.  
 
Nykyisen uimahallin suurimmat ongelmat liittyvät sekä kokoon että 
esteettömyyteen. Ison altaan neljä rataa ja pieni lastenallas eivät riitä 
vastaamaan kysyntään. Hanke on välttämätön, mikäli Vihdissä halutaan 
jatkossa tarjota uintimahdollisuus kuntalaisille sekä järjestää koululaisten 
uimaopetusta opetussuunnitelman mukaisesti. Uimahallin kävijämäärät 
ovat kääntyneet koronavuosien jälkeen nousuun ja saavuttaneet 
mahdollisesti huippunsa siksi, että uimahallin koko ei mahdollista 
kävijämäärän suurta nousua nykyisellään. Uimahallin aukioloajat ovat 
käyttäjän kannalta sekavat, koska uimahalli joudutaan sulkemaan esim. 
koululaisten uimaopetuksen tai suurten vesiliikuntaryhmien ajaksi. 
Tavoitteena on se, että uusi uimahalli olisi avoinna 7 pv/vko aamusta iltaan 
ja siten helposti kaikkien käytettävissä. 
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Tarveselvityksessä esitetään vaihtoehtoisesti nykyisen uimahallin 
peruskorjaamista ja laajennusta tai uuden uimahallin rakentamista Etelä-
Nummelan liikuntapuistoon. Käyttäjän näkökulmasta tärkein tarve on 
allaspinta-alan lisääminen, oheistilojen tarve on olemassa ja esitetään siksi 
uimahallihankkeen yhteydessä. 
 
Vihdin uimahallihanke on esitetty opetus- ja kulttuuriministeriön 
liikuntapaikkojen rahoitussuunnitelmaan ajalle 01/2021—12/2030. 
Vuosittain laadittava rahoitussuunnitelma toimii pohjana liikuntapaikkojen 
avustushakemuksia koskevalle seuraavan vuoden käsittelylle ja 
päätöksenteolle. 
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Ehdotus Elinvoimalautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, että se hyväksyisi 

liitteen mukaisen uimahallin tarveselvityksen.  
 

Päätös Elinvoimalautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle, että se hyväksyisi 
liitteen mukaisen uimahallin tarveselvityksen. 
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